
  
 

     
 

 
 

 
   
      
  
      
    
      
     
    
    

 
     
    

 
     
   
     

 
 

      
 
 
 

 
 

  
   
  
  
  
   
    
   
    

  
 
 
 

 
 
 
 
 
 

        
      

      
         

       
      

     
   

 
        

        
     

       
   

 
      

     
 

      
    

Referat, BYMIDTEGRUPPEMØDE I SKÆLSKØR 
Hotel Postgaarden, Skælskør 

Onsdag den 30. august 2023 klokken 8:00 - 10:00 

Deltagere: 

• Skælskør Erhvervsforening: Pia Kimer Jakobsen 
• Skælskør Lokalråd: Christine E. Mortensen (suppleant) 
• Skælskær Bevaringsforening: Jesper Handberg 
• Kunstnerlavet KIT: Bettina Højer (afbud) 
• Skælskør Kunstforening: Pernille Kirkeskov Hansen 
• Bykontoret: Anne Gudiksen (Gik kl. 9.15) 
• Det Røde Pakhus: Henning Jensen 
• Handicaprådet: Ole Andersen (Afbud) 
• Ældrerådet: Abdel Sabri 

• Anne Bjergvang (A) 
• Anja Nielsen (V) (formand) 

• Natur, Vej og Trafik: Bo Gabe 
• Entreprenørservice: Peter Johansen 
• Plan: Kristine Grue Understrup (referent) 

Husk at indmelde evt. suppleanter. 

Dagsorden: 

1. Velkomst 
2. Godkendelse af dagsorden 
3. Skælskør Havn 
4. Trafiksikkerhedsforum 
5. Presse 
6. Nyt fra Slagelse Kommune 
7. Nyt fra foreninger og råd 
8. Nyt fra udvalg/byråd 
9. Andet og eventuelt 
10. Mødeplan 

Bilag: 

1. Velkomst ved formanden Anja Nielsen fortalte, at hun har gjort sig nogle tanker om 
bymidtegruppen som forum og hvordan, man kan gøre mø-
derne mere indholdsrige. Måske kan møderne tematiseres 
lidt hver gang. Det kan være svært at styre tiden på mø-
derne, fordi orienteringspunkter nogle gange udvikler sig til 
drøftelser. Desuden vil det være godt, hvis forvaltningen har 
mulighed for at forberede svar til punkter på dagsordenen 
inden mødet. 

Det blev besluttet, at der fastsættes en deadline inden hvert 
møde, hvor alle i gruppen har mulighed for at melde ind 
med punkter til dagsordenen. Punkter indmeldes til Kristine 
Understrup. Det skal meldes ind, om der er tale om et drøf-
telses- eller orienteringspunkt. 

Dagsordenen vil fremadrettet ændre form, hvor punktet 
”Nyt fra foreninger og råd” ændres. 

Christine E. Mortensen deltog som suppleant for lokalrådet. 
Der blev holdt en præsentationsrunde. 



  
 
 
 

 

  
    
  

 
 

    
 

     
     

  
    

       
     

    
     

    
 
 
 

       
      

       
 

     
     

       
   

 
      

    
 

       
        

      
   

 
     

   
       

     
       

   
 

      
       
       

  
 

        
         

     
      

     
       

    
 

       
       

        
         
       

       
           

      
    

  
 

        
 

 
        

 
 
 
 

 
      

 
      

  
  

    
    

 
 
 

      
     

      
          

   
       

 
 

        
     

2. Godkendelse af dagsorden Godkendt. 

3. Skælskør havn 
v. Peter Johansen, Kristine Understrup 
og Anja Nielsen 

Peter Johansen giver status på opryd-
ning og øvrige tiltag på havnen. 

Klima- og Miljøudvalget besluttede den 
31. maj at stoppe arbejdet med storm-
flodsbarrieren ved Slagternæse. Udval-
get understregede samtidig vigtigheden 
i at inddrage borgerne i den videre pro-
ces med henblik på at komme frem til 
de bedste løsninger. Vi drøfter i bymid-
tegruppen hvordan en god videre pro-
ces kan se ud, og hvad der er vigtigt. 

4. Trafiksikkerhedsforum 
v. Anne Gudiksen og Bo Gabe 

Anne Gudiksen og Bo Gabe fortæller om 
trafiksikkerhedsforum. Efterfølgende 
drøftelse af om der er områder i Skæl-
skør, der bør sættes fokus på. Næste 
møde i trafiksikkerhedsforum er den 16. 
november. 

Oprydningsprocessen på havnen er stille og roligt i gang. 
Det er blevet defineret, hvor garnbaljer mm. må stå. Planen 
er desuden at komme i bund med ukrudt. 

Inventar på havnen bliver vedligeholdt og repareret hurtigst 
muligt, hvis det bliver ødelagt. Entreprenørservice skal i 
gang med at planlægge hvilket inventar, der skal udskiftes 
til næste sæson. 

Der er blevet etableret en pumpebrønd, der gør det lettere 
at pumpe vand væk. 

Græskarfestival afholdes i uge 42. Foreningen er velkommen 
til at rette henvendelse til Peter Johansen for at aftale en 
køreplan for festivalen. Det er arrangørens opgave at tage 
fat i Entreprenørservice. 

Bymidtegruppen ønsker at gruspladsen på havnen får status 
som arrangementsplads/eventplads. Der ønskes en løsning 
for problemer med vand, da det ikke kan trænge ned. Der 
ønskes en løsning, som enten kan indeholdes i driftsbudget-
tet eller være et anlægsprojekt. Gruspladsen skal fortsat an-
vendes til parkering sekundært. 

Klima- og Miljøudvalget har besluttet, at højvandssikring 
skal være en mobil eller fast løsning. Spørgsmålet er hvor-
dan vi kommer videre, og hvordan en god inddragelsespro-
ces kan se ud. 

Det blev nævnt, at vi allerede har gode erfaringer i kommu-
nen med Omø, som er løst rigtig flot med gode rekreative 
løsninger. Der er arbejdet med forskellige løsninger forskel-
lige steder på havnen. Man skal se på områdets karakter og 
hvad, der så kan laves, der passer ind. Dem der har været 
tovholdere på processen ved Omø kunne være interessante 
at invitere med som inspiration. 

Bo Gabe har været projektleder i den afsluttende fase af 
projektet på Omø. Øboerne spædede til med ekstra midler, 
for at få råd til at gøre det lækkert. Hvis ikke der havde væ-
ret det ekstra tilskud, havde det basale anlæg ikke set så-
dan ud. På Omø var der bidragsydere som ikke havde di-
rekte kontakt med havnen. Det er ligeledes muligt at etab-
lere en fond i Skælskør, der kan støtte op. Det er vigtigt at 
få dette budskab ud i Skælskør. Økonomiske støtter, der 
ikke er berørt, har ikke bestemmende indflydelse på ud-
formningen. 

Vi bør have noget kunst med, da det er essentielt for Skæl-
skør. 

Vi skal have erfaringer og blive inspireret på den gode 
måde. 

Anne Gudiksen oplever Trafiksikkerhedsforum som et forum, 
hvor man drøfter de forslag, der er omkring trafiksikkerhed 
og prioriterer dem. I forummet har de haft en drøftelse om-
kring, at der nu kun er én skole i Skælskør, og at det kan 
have betydning for trafiksikkerheden. Der er snakket om 
ekstra trafik ved selve skolen og krydset ved Norve-
jen/Kobækvej/Skovvej. 

Der er en dialog i gang med Solskinsskolen. Spørgsmålet er, 
hvad vi skal have fokus på. Påvirker skolesammenlægningen 



      
      

       
         

   
 

       
       

 
     

       
       

     
 

       
    

  
 

     
     

       
  

 
       

    
       
        

       
        

    
         

        
      

 
 

      
     

      
       

        
 

       
     

 
 
 

 
   

  
 
 
 

    
       
     

 
    

     
      

  
 
 
 

  
    

   
 

 
 

    
    

 
     

     
      

      
     

     
   

 
       

    

5. Presse 
Hvordan kan bymidtegruppen gøres 
mere synlig? 

6. Nyt fra foreninger og råd 
Medlemmerne opfordres til evt. at 
fremsende kommentarer og bilag inden 
mødet. 

trafiksikkerheden negativt? Der er allerede bus og skolepa-
trulje. Det er muligt at overveje lokal hastighedsnedsættelse 
ved skolen, evt. begrænset til om morgenen og eftermidda-
gen. I Sverige er man f.eks. meget konsekvent med 30 kilo-
meterzoner omkring skoler. 

Det blev nævnt, at 0-klasseselever sættes af på den forkerte 
side af vejen og skal krydse to veje. 

I Trafiksikkerhedsforum er det spørgsmålet, hvordan der 
kan arbejdes med trafiksikkerhed, når der ikke er nogen 
penge. Problemer skal identificeres, og så skal der tænkes i 
alternativer. Der vil komme fokus på cykelsikkerhed. 

Anne Bjergvang gjorde opmærksom på, at man politisk lyt-
ter til Trafiksikkerhedsforum og at borgerperspektivet er 
væsentligt. 

Bymidtegruppen ønsker, at dialogprocessen med Solskins-
skolen bliver mere tydelig. Procesplan ønskes tilsendt fra Vej 
og Trafik. Trafiksikkerhed ved skolen er et stort opmærk-
somhedspunkt fra bymidtegruppen. 

Cyklisme i Algade blev nævnt som et stort bekymrings-
punkt, hvor der ønskes en løsning. I Roskilde er der etable-
ret midtertracé til cyklister. Tracé skal ikke være bredere 
end nødvendigt. Det skal passe ind. Kristine Understrup prø-
ver at finde tidligere oplæg om Algade, så det kan udsendes 
til bymidtegruppen. Bo Gabe bemærkede, at fremtiden med 
cykling ser anderledes ud efter elcyklernes indtog. De stiller 
andre krav til vejtracéer. Der blev spurgt ind til, om der kan 
fyldes mere op mellem fuger i Algade for at mindske rumlen. 
Der fyldes op efter gældende standarder, og der kan ikke fu-
geforsegles. 

Der er lokale kræfter, der gerne vil stå for at få vand i 
springvand. Slagelse Kommune vil gerne indgå i samar-
bejde, men der skal findes en løsning, hvor der er styr på 
sikkerhed og forsikring. Desuden er der en omkostning ved 
at starte springvand op f.eks. dele, der skal udskiftes. 

Der var ønske om, at der sættes et punkt på til næste 
møde, hvor besparelsernes indvirkning på turisme drøftes. 

Der er mange, der ikke ved, hvad bymidtegrupperne er for 
en størrelse, hvad formålet med grupperne er, og hvad man 
kan bruge grupperne til. 

Kristine Understrup tager kontakt til kommunens kommuni-
kationsafdeling for at høre, om der kan udarbejdes en pres-
semeddelelse, der har til hensigt at udbrede det almene 
kendskab til bymidtegrupperne. 

Orientering fra de deltagende foreninger og råd, herunder 
opfølgning på emner fra tidligere møder. 

• Skælskør Erhvervsforening v. Pia Kimer Jakobsen 
Sandkasse på Svanetorvet er tømt og afspærringen ophæ-
vet. Det har været en stor succes. Erhvervsforeningen har 

lånt blomsterkummer af kommunen. De er blevet tilplantet 
med helårsbeplantning. Erhvervsforeningen har besluttet at 
beholde dem og placere dem på torvet. Blomsterkummerne 
suppleres med sommerblomster til foråret. 

Henning Jensen og andre frivillige fjerner ukrudt. Supplerer 
kommunens indsats. Erhvervsforeningen kvitterer med en 



      
     

 

     
       

 

     
    

 
    

          
     

     

         
      

          
    

 
       

         

           
      

  
 

    
   

 
      

    
        

 
 

     

       
       

 

     
        

           

 
 

      
     

    
    

 

 
    

     
         

 
         

 

 
       

 
      

 
 

     
 

     
     

       
    

     

   

kop kaffe. Med den frivillige indsats kan entreprenørservice 
nå noget mere andre steder i byen. 

Erhvervsforeningen ønsker tydeligere markering af parke-
ringspladser i Algade. Den nuværende løsning fungerer ikke. 

Erhvervsforeningen bemærkede, at et tidligere medlem flyt-
ter sin forretning pga. ambassadepullert. 

Pia Kimer spurgte ind til julebelysning. Entreprenørservice 
skal til at kigge på det. Spørgsmålet er, hvor meget vi kan 
skabe inden for det tilbageværende budget. Der bliver gen-
nemgået, hvad der skal reetableres, og hvad der er tilbage. 

Planen er pt. at der vil være julelys i Algade, men ikke på 
havnen. Pia Kimer gav udtryk for, at julelys på havnen er 
essentielt for byen, og vil gerne i dialog om det er muligt at 
gøre noget i samarbejde. 

• Skælskør Lokalråd v. Christine E. Mortensen 

Lokalrådet har brugt meget tid på at reetablere sig selv og 

finde ud af, hvem de er, og hvordan de kan blive mere syn-
lige. Lokalrådet ønsker at stå skulder ved skulder med andre 
foreninger. 

Lokalrådet har sat fokus på skolebygningen, der tidligere 
husede Skælskør Skole. 

Anja Nielsen var med til lokalrådets generalforsamling, hvor 
en medarbejder fra kommunen fortalte om fjernvarme. 
Kunne være fint at lave sådan et arrangement, hvor der 
kommer flere. 

• Skælskør Bevaringsforening v. Jesper Handberg 

Bevaringsforeningen går ind i en del konkrete sager og ud-
taler sig. Godt samarbejde med planafdeling og byggesag. 

Jesper Handberg udtrykte beklagelse over, at to staldlænger 
på Gerdrup gods skal rives ned. At en del bebyggelse des-
værre står til for så at blive revet ned på trods af, at det er 

bevaringsværdigt. 

Bevaringsforeningen arbejder med at skabe liv i munkekæl-
deren under Bykontoret. Det er byens ældste rum, der bliver 
renoveret. God samarbejdspartner i byggesagsafdeling. 
Vestsjællands museum og det lokale museum er med. Der 
søges fonde. 

• Kunstnerlavet KIT v. Pernille Kirkeskov 
Keramikfestival blev en stor publikumssucces. Gæsterne 
kom lidt sent pga. vejret, hvilket gav lidt mindre salg. 

Folk kørte fast nede i Lagunen. Der er en udgift til reetable-

ring. 

Boderne med unge talenter i pakhuset var en stor succes. 

• Skælskør Kunstforening v. Pernille Kirkeskov 
Hansen 

• Bykontoret v. Anne Gudiksen 

• Det Røde Pakhus v. Henning Jensen 
Pakhuset har udfordringer med brandfolk. Pakhuset har fået 
dispensation indtil juli næste år, hvorefter der skal findes en 
permanent løsning. En permanent tilladelse kræver forment-
lig brandudstyr i hele bygningen. Det er kommunens byg-

ning. Udfordringer ønskes synliggjort for politikerne, så der 



        
      

 

      
 

      

     
      

  
 

    
       

   

 
     

      

      

 

    

 

 

 

  
 

   
   

 
      

     
       

      
     

 
        

         
      

     

 
 

    
 

    
 

     
       

      
 
 
 

 
     
  

 
 
 

  

 
  
     

  
  
      

 

   
 

  
     
     

 

      
       
 

 
 
 

7. Nyt fra Slagelse Kommune 

8. Nyt fra udvalg/byråd 
v. Anja Nielsen og Anne Bjergvang 
15 minutter. 

kan tages stilling til budget. Pakhuset har kun mulighed for 
at booke 6 ekstra arrangementer indtil juli 2024. 

Pakhuset er et meget vigtigt aktiv for Skælskør. 

Der ønskes mere klarhed over hvor i processen vi er. Kultur-

forvaltningen kontaktes inden næste møde for at få synlig-
gjort, hvor vi er i processen. Budgetproces er nu. Skal der 
sættes penge af? 

• Handicaprådet v. Ole Andersen 
Handicaprådet opfordres til at stille med en suppleant, da 
rådets deltagelse vurderes vigtig for bymidtegruppen. 

• Ældrerådet v. Abdel Sabri 
Ældrerådet var i sidste uge på studietur på fire plejehjem, 

tre danske og et i Tyskland. 

Besparelser på bustrafik og offentlige toiletter gør ondt. 

Orientering fra administrationen, herunder opfølgning på 
emner fra tidligere møder og bilag 

• Natur, Vej og Trafik v. Bo Gabe 
Ambassadepullert pilles ned. Der skal laves noget nyt. Ud-
gangspunktet er at stille nye pullerter op tilsvarende de ek-

sisterende. Spørgsmålet er, hvilken pullerttype, der skal 
vælges, og hvor de skal placeres. 

Ved næste møde i bymidtegruppen den 8. november går vi 
en tur ned til Algade/Havnevej for at tage stilling til den nye 
pullertløsning. Bo Gabe sender billeder inden mødet. Vi har 
ikke travlt, da Algade hovedsageligt afspærres i sommer-

halvåret. 

Busstation flyttes ud på stationsvej. 

• Entreprenørservice v. Peter Johansen 

• Plan v. Kristine Understrup 
Miljøafdelingen har været i kontakt med ejer ved Næstved-
vej. Skæmmende affald er ved at blive fjernet. 

Orientering fra udvalg/byråd. 

• Anne Bjergvang 
Anne Bjergvang orienterede om følgende punkter på den po-

litiske dagsorden: 
- Bybusser. 
- Gerdrup længer nedrives. Der var ikke enighed i ud-

valget. 

- Solceller kommer snart. Bekymring fra borgere bør 
belyses. 

- Sorøvej. Byport. 
- Lokalplananmodning for Gråstenvænget. 
- Naturstyrelsen. Eggeslevmagle grundvand. Skov. 

Vi skal have særligt fokus på besparelser på turisme. Skæl-
skør lever meget af turisme. Kan vi få styrket det gennem 
bymidtegruppen? 



   
       

  

 
 
 

  
 
 
 

      
     

 
     

         
   

 

 
 

  
    
 

   
 

   
    

 
   

 

  
 

    
   

 

 

9. Andet og eventuelt 

10. Mødeplan 
Øvrige mødedatoer i bymidtegruppen i 
2023: 

• 8. november 

Møderne afholdes om onsdagen fra kl. 
8-10 på Hotel Post-gården. 

Punkter til drøftelse på fremtidige mø-
der: 

• Byudviklingspulje (byfornyel-
sesmidler) 

• Genbesøg af masterplan 
• Regulativ for byinventar 

• Anja Nielsen 
Byrådet er i gang med budgetprocesser. Næste fredag går 
forhandlinger i gang. 

Turistforeningen deltog som gæster ved sidste møde. Peter 
Johansen har ikke hørt mere fra Turistforeningen. 

Peter orienterede om, at de tilgængelighedsprojekter, der 
blev drøftet på sidste møde, vil blive udført over de næste 
4-6 uger. 


